

宋尚哲 Song Shangzhe

虹桥国际经济论坛副秘书长

Deputy Secretary-General of the Hongqiao International Economic Forum (HQF)

虹桥国际经济论坛副秘书长,中国国际进口博览局领导成员,负责虹桥论坛秘书处日常管理运行和进口博览局内部管理工作。曾在商务部人事司和中国常驻联合国代表团工作,从事机关公务员管理和联合国发展合作事务。曾担任国家会展中心(上海)有限责任公司董事、副总裁。

Deputy Secretary-General of the Hongqiao International Economic Forum (HQF) and a member of the leadership of the China International Import Expo (CIIE) Bureau. He is responsible for the daily management and operation of the Secretariat of the Hongqiao Forum, as well as internal administrative affairs of the Bureau.

Mr. Song previously served in the Department of Human Resources of the Ministry of Commerce (MOFCOM) and the Permanent Mission of the People's Republic of China to the UN, where he was engaged in civil service management and UN development cooperation. He also held positions as Director and Vice President of the National Exhibition and Convention Center (Shanghai) Co., Ltd.



胥斌 **XU BIN** 

新华网客户端总经理 General manager of the Xinhuanet APP

胥斌,硕士研究生,现任新华网客户端总经理,北京新彩华章网络科 技有限公司董事长。历任新华社图片中心国内部副主任、新华影廊法国公 司法人总经理、新华社新闻信息中心屏媒事业部总经理等。

Xu Bin, a master's graduate student, is currently the general manager of the Xinhuanet APP and the chairman of Beijing Xincai Huazhang Internet Technology Co., Ltd.He has served as deputy director of Xinhua News Agency Photo Center, general manager of Xinhua Photo Gallery in France, and general manager of Screen Media Business Department of Xinhua News Agency information center.



## 费利佩·波利耶 **Felipe Paullier**

联合国主管青年事务助理秘书长

United Nations Assistant Secretary-General for Youth Δffairs

来自乌拉圭的费利佩·波利耶博士干2023年12月上任,成为首任主管 青年事务助理秘书长,时年32岁。他是联合国历史上获得任命的最年轻高 级管理人员,也是秘书长高级管理小组中最年轻的在职成员。波利耶先生 作为联合国青年办公室主任,领导全系统在青年事务方面的合作、协调和 问责工作,并监管联合国为促进青年切实参与可持续发展、人权以及和平 与安全领域所作的努力。

在上任之前,波利耶先生从2020年起担任乌拉圭国家青年研究所所 长,领导了让青年参与国家一级政策制定过程的努力。他曾任国家一级的 各种政治管理职务。在他的整个职业生涯中,他一直是青年权利和将青年 纳入决策空间的关键倡导者。

波利耶先生通过培训成为医生,专攻儿科。他拥有乌拉圭东方共和国 大学医学博士学位和乌拉圭天主教大学工商管理硕士学位。

Dr. Felipe Paullier of Uruguay assumed his mandate as the first-ever Assistant Secretary-General for Youth Affairs in December 2023 at the age of 32. He is the youngest senior appointment in the history of the United Nations, and the youngest serving member of the Secretary-General's senior management group.

As head of the United Nations Youth Office, Mr. Paullier leads systemwide collaboration, coordination and accountability on youth affairs, overseeing the UN's efforts to strengthen meaningful youth engagement in the areas of sustainable development, human rights, and peace and security.

Prior to taking up his post, Mr. Paullier was the Director General of the National Youth Institute of Uruguay beginning in 2020, where he led efforts to engage young people in policy-making processes at national level. He previously served in various political management positions at the national level. Throughout his career, he has been a foremost advocate for young people's rights and the inclusion of young people in decision-making spaces.

Mr. Paullier is a Medical Doctor by training, specialized in pediatrics. He holds a Medical Doctor degree from the Universidad de la Republica Oriental de Uruguay and a Master in Business Administration (MBA) from Universidad Católica de Uruguay.



# 乔治·拉里亚·阿杰伊 George Laryea-Adjei

联合国儿童基金会全球项目主任 Director of UNICEF Programme Group

乔治·拉里亚·阿杰伊先生现任联合国儿童基金会全球项目主任。他 干2000年加入联合国儿童基金会,历任南亚地区主任、评估部门主任、机 构战略副主任、国家办事处副代表及社会政策处处长等职。此前,他曾任 加纳国家发展计划委员会高级政策顾问,并为非洲多国、印度及荷兰等机 构提供政策咨询与研究服务。

拉里亚·阿杰伊先生致力于推动儿童政策优化与落地实践,主导多国 政策框架制定,统筹联合国儿童基金会全球战略规划和编制,并在全纳教 育、儿童福利等领域发表多部学术专著及期刊论文。

George Laryea-Adjei is the Director of UNICEF Programme Group.

Since joining UNICEF in 2000, Mr. Laryea-Adjei has served in various roles at country, regional and HQ locations, including Regional Director for South Asia, Director of Evaluation, Deputy Director responsible for corporate strategy, Deputy Representative, and Chief of Social Policy.

Before joining UNICEF, he served as a Senior Analyst for the Planning Commission of Ghana, engaged in part-time university-level teaching, and worked with community groups on integrated development. He also provided advisory and research services in several African countries, India, and the Netherlands.

Mr. Laryea-Adjei has invested considerable effort in improving policies for children and their implementation throughout his career. He has led the drafting of various policy instruments in many countries and coordinated the preparation of the UNICEF strategic plan. He is the author of two books and several articles in peer-reviewed journals on various topics, such as inclusive education and child benefits and COVID-19 impacts on vulnerable population groups.

#### 分论坛 PARALLEL SESSION



杨军 Yang Jun

中国科学院大学电子电气与通信工程学院副院长

Vice Dean of the School of Electronic, Electrical and Communication Engineering, University of Chinese Academy of Sciences

杨军,中国科学院大学电子电气与通信工程学院副院长,中国科学院 声学研究所副所长、博士生导师。长期从事声学与信号处理研究,在噪声 控制等领域成果丰硕,发表论文600余篇,授权专利80余项。

Yang Jun serves as Vice Dean of the School of Electronic, Electrical and Communication Engineering at the University of Chinese Academy of Sciences (UCAS), and Vice Director and Doctoral Supervisor of the Institute of Acoustics, Chinese Academy of Sciences (CAS). He has long been engaged in research on acoustics and signal processing, achieving fruitful results in fields such as noise control. He has published over 600 academic papers and obtained more than 80 authorized patents.



方雪玉 **Catherine Fang** 

海信集团副总裁 Vice President of Hisense Group

方雪玉负责海信海外业务超过二十年,她曾外派欧洲,工作中足迹遍 布全球。

现任海信集团副总裁、营销服中心总裁一职,负责全球的营销、销售 及服务管理工作,确保战略的统一落地与各区域市场的本土化成功。

Catherine Fang has played a vital role in building Hisense's international business for over 20 years, having been worked across Europe and beyond.

Ms. Fang now occupies the role of VP of Hisense Group, and President of Hisense Global Commercial Center, leads the global management of marketing, sales as well as after-sales service, taking the lead to ensure consistent strategy execution and localized market success.



#### 赵丽娜 **Zhao Lina**

前中国女足门将 "星球计划"足球公益发起人

Former goalkeeper of the Chinese women's football team

"Planet Project" Football Charity Initiative Founder

赵丽娜,前中国女足国家队门将,"星球计划"足球公益项目发起人。 赵丽娜坚守球场二十余年,获得过数个国内重大赛事冠军、里约奥运会八 强,并于2022年随队夺得女足亚洲杯冠军。她不仅是赛场上光芒四射的运 动员,也是在时尚领域备受青睐的体育明星,更是充满爱心的公益计划发 起人,2023年4月在退役当天,她宣布发起校园足球公益项目"星球计划", 为偏远地区儿童修建球场、捐赠物资。

Zhao Lina, a former goalkeeper of the Chinese women's national football team, and the initiator of the "Football Planet" football public welfare project, has been committed to the field for over two decades. She has won several major domestic competitions, led her team to the quarterfinals of the Rio Olympic Games, and led her team to win the Asian Women's Cup in 2022. Not only is she a dazzling athlete on the field, but she is also a highly sought-after sports star in the fashion industry. Moreover, she is a compassionate initiator of public welfare projects. On the day of her retirement in April 2023, she announced the launch of the "Planet Project," a campus football public welfare project aimed at building soccer fields and donating for children in remote



莱拉·加德 Laila Omar Gad

联合国儿童基金会驻非洲联盟及 联合国非洲经济委员会代表

UNICEF Representative to the African Union and UNECA

莱拉·加德博士在人道主义与发展领域拥有30多年专业经验,她曾在 政府机构、非洲联盟委员会以及联合国系统内工作,其中15年担任高级领 导职务。她曾在不同的发展环境中工作,涵盖高收入、中等收入和低收入 国家,能够在复杂的社会政治背景下(包括脆弱、后冲突以及处于转型期 的多民族国家)有效推动工作。

加德博士以成果导向著称,擅长战略规划、伙伴关系建设,并具备出 色的沟通能力。她曾在非洲、中东、欧洲和南美洲多个国家生活和工作。

Dr. Laila Omar Gad is a humanitarian and development professional with over 30 years of professional experience working with the Government, continental bodies (the African Union Commission), and with the United Nations, including 15 years in senior leadership positions. She has worked in diverse contexts, including high-, middle- and low-income countries, navigating through complex socio-political settings - including fragile, post-conflict, and multi-ethnic countries undergoing transitions. Dr. Gad is highly results-driven, with demonstrated proficiency in strategic planning, building partnerships, and strong communication skills. Dr. Gad lived and worked in a number of countries in Africa, the Middle East, Europe, and South America.



#### 谷雨 **GU YU**

中国经济体制改革研究会互联网和新经济专委会

复旦大学全球传播全媒体研究院专家委员会委员

Deputy Director of the Internet and New Economy Professional Committee of the China Society of Economic Reform

Member of the Expert Committee of the Global Communication Multimedia Research Institute of **Fudan University** 

谷雨,法学博士,中国经济体制改革研究会互联网和新经济专委会副 主任、复旦大学全球传播全媒体研究院专家委员会委员、中国政策科学研 究会特约研究员、中国碳中和五十人论坛特邀研究员,曾在中国驻外使 馆、军方高层智库、军事院校和互联网企业工作,担任过哔哩哔哩政策研 究院院长、京东集团副总裁等职。

GU Yu, Doctor of Laws, serves as Deputy Director of the Internet and New Economy Professional Committee of the China Society of Economic Reform, Member of the Expert Committee of the Global Communication Multimedia Research Institute of Fudan University, Special Research Fellow of the China Association of Policy Science, and Invited Research Fellow of the China Carbon Neutrality Forum. He has worked in Chinese embassies abroad, top military think tanks, military academies, and Internet enterprises, and has held positions including Dean of the Policy Research Institute at Bilibili and Vice President of JD Group.



## 刘扬声 Liu Yangsheng

澳门城市大学中国与世界研究中心创始主任 星星充电国际有限公司主席

Founding Director of Center for China and the World of Macau City University Chairman of StarCharge International (SCIC)

刘扬声先生于2003年创立了浩然资本(HAO Capital),这是一家专注于投资 中国成长型企业的私募股权投资公司。作为中国绿色科技倡议的创始主要支持者, 他以个人身份积极参与全球范围内的节能减排项目投资与开发。他现任星星充电国 际公司(SCIC)董事长,该公司是全球电动汽车基础设施和微电网领域的领军企业。

刘扬声先生是BBC、CNBC、彭博社、半岛电视台及CGTN等国际媒体的常邀评 论员,就全球经济政治及中国相关议题发表见解。他在中国社交媒体上也广受欢迎, 内容点击量累计达数十亿次。

2004年至2008年期间,刘扬声先生曾担任应用材料公司(Applied Materials Inc. )董事会成员,成为首批跻身世界500强企业董事会的华人之一,并主持其投资 委员会工作。出生于台湾的刘扬声先生于1972年获得普林斯顿大学经济学学士学 位,后就读干纽约大学法学院法学博士项目。

在创立浩然资本前,他于1991年至1999年担任诺斯德亚洲(Lazard Asia)中国 区董事总经理。1975年至1991年间,他在联合国的各个机构中担任过不同职务,主 要职责是作为处理全球经济事务和发展中国家发展项目议题的谈判负责人。

目前, 刘扬声先生担任多个科技领域投资机构的资深顾问, 包括中广核绿色基 础设施基金和领航科技创新基金。他是澳门城市大学"中国与世界研究中心"的创 始主任,此前曾担任通用电气资本、IBM、中信集团等国内外知名企业的资深顾问。

Mr. Charles Yang-Sheng Liu founded HAO Capital in 2003, a private equity firm investing in growth companies in China. As the leading supporter in the founding of China Greentech Initiative, in a personal capacity, he has been actively investing and developing projects on energy conservation and emission reduction globally. He currently serves as Chairman of StarCharge International (SCIC), a leading company globally for EV infrastructure and micro-grids.

He has been a regular contributor to BBC, CNBC, Bloomberg, Al Jazzera and CGTN on global and Chinese economic and geo-political issues. He has also been popular on Chinese social media with hundreds of million hits.

Mr. Liu served on the Board of Directors of Applied Materials Inc. from 2004 to 2008, one of the first Chinese nationals to serve on the Board of Directors of a Fortune 500 company and chaired its Investment Committee. Born in Taiwan, Mr. Liu graduated from Princeton University with a B.A in Economics in 1972 and attended the Juris Doctor Program of New York University School of Law. Prior to forming HAO Capital, Mr. Liu was Managing Director of Lazard Asia in China from 1991-1999. From 1975 to 1991, he served in various capacity in the United Nations system of organizations, principally as negotiation secretary on global economic matters and development projects in the developing countries. He is senior advisor to several investment entities in the technology area, including the Green Infrastructure Fund of CGN (China General Nuclear Corp) and Leading Tech Innovation Fund. He is the founding director of Center for China and the World of Macau City University. He has served previously as senior advisor to GE Capital, IBM, CITIC and other major Chinese and international companies.



# Ameer Ibrahim

哈默施拉格私人资本管理有限公司 首席可持续投资官

Chief Sustainable Investment Officer at Hamershlag Private

严鸣是哈默施拉格私人资本管理有限公司的首席可持续投资官,领 导全球基础设施和可持续投资战略。他曾任汇丰银行投资银行家,曾就职 于普华永道,在海湾合作委员会、亚洲和美国拥有丰富的经验。严鸣是清 华大学苏世民学者,毕业于爱丁堡大学和格拉斯哥大学。他曾在世界经济 论坛、联合国气候变化框架公约峰会和全球可持续发展大会上发表演讲, 倡导资本、创新和可持续性的融合,以推动包容性全球增长。

Ameer Ibrahim is Chief Sustainable Investment Officer at Hamershlag Private, leading global infrastructure and sustainable investment strategies. A former HSBC investment banker and PwC alumnus, he brings extensive experience across the GCC, Asia, and the U.S. Ameer is a Schwarzman Scholar at Tsinghua University and graduate of the University of Edinburgh and University of Glasgow. He has spoken at the World Economic Forum, COP summits, and the Global Sustainable Development Congress, championing the intersection of capital, innovation, and sustainability to drive inclusive global growth.



# 拉维·基兰·塔吉雷 **Ravi Kiran Tagire**

异想科技有限公司创始人兼首席执行官 imaGen Ventures 全球获奖者 联合国儿童基金会"无限新世代"全球领导力委员会

Founder & CFO. Alien Innovations Private Limited imaGen Ventures Global winner Member, Global Leadership Council - Generation Unlimited (UNICEF)

拉维·基兰是异想科技有限公司的创始人,通过技术的变革力量赋能 残障人士。拉维创新了可穿戴辅助设备-BLIND EYE和智能出行伴侣 NAVINAUT,帮助视障人士感知周围环境,更加独立地生活。目前已惠及土 耳其、沙特阿拉伯、南非、尼泊尔和斯里兰卡等地的社区和1000多名视障 人十。

2024年,拉维·基兰成为首位也是唯一一位获得联合国儿童基金会协 调的"无限新世代"倡议颁发的 imaGen Ventures 奖的印度人,并跻身全 球十大青年创新者之列。作为联合国儿童基金会"无限新世代"全球领导 力委员会成员,他为全球人工智能驱动的包容性和社会创新事业贡献力 量。

Ravi Kiran is a 21-year-old innovator and the Founder of Alien Innovations, a next-generation assistive technology company headquartered in Telangana, India. Ravi is driven by a mission to empower persons with disabilities through the transformative power of technology.

Ravi is the creator of BLIND EYE, the world's first affordable and wearable assistive device enabling visually impaired individuals to perceive their surroundings and live with greater independence, and NAVINAUT, India's first compact smart mobility companion enhancing navigation and autonomy for the visually impaired community. Both innovations bridge the gap between cutting-edge technology and human empathy. Ravi's vision has reached communities across Turkey, Saudi Arabia, South Africa, Nepal, and Sri Lanka, empowering over 1,000 visually impaired individuals

In 2024, Ravi became the first and only Indian to receive the imaGen Ventures Award by Generation Unlimited initiative coordinated by the UNICEF, placing him among the Top 10 Youth Innovators globally. As a member of the Global Leadership Council of Generation Unlimited (UNICEF), he contributes to global efforts in Al-driven inclusion and social innovation.



张力 Zhang Li

复旦大学大数据学院教授

Professor at the College of Big Data, Fudan University

张力,复旦大学大数据学院教授,上海创智学院全时导师,获国家级 青年人才计划。博士毕业于伦敦玛丽女王大学电子工程与计算机科学系, 曾任职于牛津大学工程科学系博士后, 剑桥三星人工智能中心研究科学 家。获上海海外高层次人才计划、上海科技青年35人引领计划(35U35)、世 界人工智能大会青年优秀论文奖;发表人工智能期刊与会议论文100余 篇,论文总被引两万余次。担任人工智能国际会议NeurIPS 2023-2025、 CVPR 2023-2026领域主席、AAAI 2026高级程序委员会委员。

Zhang Li, a professor at the College of Big Data, Fudan University, and a full-time mentor at Shanghai Chuangzhi Academy, has been awarded National Youth Talent Program and earned her PhD in Electronic Engineering and Computer Science from the University of London, Queen Mary. She previously worked as a postdoctoral researcher in the Department of Engineering Science at the University of Oxford and as a research scientist at the Cambridge Sumsung Al Center. She has received awards from Shanghai Overseas High-Level Talent Program, the Shanghai Science and Technology Youth 35 Leaders Program (35U35), and the Young Outstanding Paper Award at the World AI Conference. She has published over 100 papers in Al-related journals and conferences, with a total citation of over 20,000 times. She has served as the chair for the International Conference on Neural Information Processing Systems (NeurIPS) 2023-2025 and the Conference on Computer Vision and Pattern Recognition (CVPR) 2023-2026. Additionally, she is a member of the Senior Program Committee for AAAI 2026.



## 梁燕 **Yan Liang**

威廉姆特大学经济学讲席教授 利维经济学研究所研究员

Kremer Chair Professor of Economics, Willamette University Research Associate, Levy Economics Institute

梁燕博士是威廉姆特大学彼得·C·克雷默和邦妮·S·克雷默经济学讲 席教授。同时担任利维经济学研究所的研究员,以及波士顿大学全球发展 政策中心的非常驻高级研究员。

梁教授专长于中国政治经济学、经济发展、国际贸易与金融以及现代 货币理论。她的学术论文发表在多个著名期刊,并为十几本书籍撰稿。她 曾参与新经济思维研究所、卢斯基金会和中国教育部等多项资助研究项 目。梁教授是中国环球电视网、CNN、彭博社、《东亚论坛》、《南华早报》、 《外交官杂志》等媒体的常驻评论员。她是演化经济学协会的当选理事会 成员,并曾担任制度思想协会主席(2022-2023年)。她目前还担任《中国经 济》的客座编辑。

Yan Liang is Peter C and Bonnie S Kremer Chair Professor of Economics at Willamette University. She is also a Research Associate at the Levy Economics Institute and a Non-Resident Senior Fellow at the Global Development Policy Center (Boston University). Yan specializes in Political Economy of China, Economics Development, and International Trade and Finance, and Modern Monetary Theory. Yan publishes in widely in academic journals and contributes to over a dozen of books. Yan received several grants from the Institute for New Economic Thinking, the Luce Foundation, and the Chinese Ministry of Education. Yan is a regular commentator for the China Global TV Network, CNN, Bloomberg, the East Asia Form, South China Morning Post, the Diplomat Magazine, among others. Yan is an elected board member of the Association for Evolutionary Economics and past president of Association for Institutional Thought (2022-3). She currently serves as guest editor for the Chinese Economy.



#### 苗振伟 Miao Zhenwei

阿里巴巴菜鸟自动驾驶高级算法专家 阿里巴巴达摩院自动驾驶高级算法专家

Staff Algorithm Expert for Autonomous Driving, Cainiao (Alibaba) Staff Algorithm Expert for Autonomous Driving, Alibaba DAMO Academy

阿里巴巴达摩院自动驾驶高级算法专家、菜鸟自动驾驶高级算法专 家、中国声学学会声频工程分会委员、自动驾驶算法工程&架构&AI基础设 施负责人、IIM. PTE.LTD 联合创始人、杭州市引进人才、新加坡南洋理工大 学研究员、新加坡南洋理工大学博士。

获得NavSim,nuScenes 3D检测,KITTI 检测分割等多个榜单/竞赛第 一名,青年声学会议最佳论文获得者。

Staff Algorithm Expert for Autonomous Driving, Alibaba DAMO Academy; Staff Algorithm Expert for Autonomous Driving, Cainiao (Alibaba); Committee Member, Audio-Frequency Engineering Branch, Acoustical Society of China; in-charge person for Algorithm Engineering, Architecture, and Al Infrastructure; Co-founder, IIM Pte. Ltd.; Talents introduced to Hangzhou City; Researcher (Research Fellow), Nanyang Technological University (NTU), Singapore;hD (Doctor of Philosophy), Nanyang Technological University (NTU), Singapore.

Gold medalist of NavSim, nuScenes 3D detection and KITTI detection segmentation and many other lists / competitions as well as the best paper winner of the youth acoustic conference.



吴慧静 WU Huijing

HRC集团首席战略官 Chief Strategy Officer of HRC Group

拥有超过20年汽车行业全球化管理经验,现任HRC集团首席战略官。曾任极星汽车中国总经理,并在沃尔沃及极星汽车担任全球采购高管,领导多元化国际团队并长期在海外工作。深耕于全球采购、战略合作伙伴关系发展及供应链可持续战略领域,致力于推动行业的创新与可持续转型。

With 20 years of global management experience in the automotive industry, currently serving as Chief Strategy Officer at HRC Group. Previously General Manager of Polestar China and senior executive in global procurement at Volvo and Polestar, leading diverse international teams and working extensively overseas. Specialized in global sourcing, strategic partnership development, and sustainable supply chain strategy, committed to driving innovation and sustainable transformation in the industry.



贾安亚 Jia Anya

商汤科技Copilot 产品负责人 Al Copilot Product Head of SenseTime

贾安亚女士是商汤科技 Copilot 产品负责人,负责基于商汤大语言模 型打造「小浣熊家族」Al Native 生产力系列工具产品,实现从0到1的概念、 模型、产品到商业闭环的全过程验证。在她的带领下,「小浣熊家族」现已 推出代码小浣熊和办公小浣熊两位产品成员,为十余万用户提供数亿次 智能辅助服务。

贾安亚女士在波士顿大学(Boston University)获得数学和经济学学 士学位,以及金融工程学硕士学位,并在塔夫斯大学(Tufts University)获 得国际关系和工商管理学硕士学位。在加入商汤科技前,贾安亚女士曾于 EverQuote 和 Charles River Development 等科技上市公司担任产品经 理,积累了丰富的、从概念到市场的产品落地经验。加入商汤科技后,她参 与了各技术阶段 AI 产品在 ToG、ToB 等领域的创新与落地项目。

Ms. Jia is the AI Copilot Product Head of SenseTime and is leading the product development of the "Raccoon Family" suite of Al-native productivity tools based on SenseTime's large language model. Her stewardship has encompassed the entire product process from inception to a complete commercial loop. Under her leadership, the "Raccoon Family" has introduced two product members: the Coding Raccoon and the Office Raccoon, delivering billions of instances of intelligent assistance to over a hundred thousand users.

Ms. Jia received B.E. in Mathematics and Economics, along with M.S. in Financial Engineering from Boston University, and M.A. in International Relations and Business Administration from Tufts University. Prior to joining SenseTime, she garnered extensive experience in taking products from concept to market as a Product Manager at technology firms such as EverQuote and Charles River Development. Since becoming part of the SenseTime team, she has been integral to the innovation and implementation of AI products across various technological stages, particularly within the ToG and ToB sectors.